
Erhvervs, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervs- og vækstministeren

Dato: 16. december 2011

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Samrådsspørgsmål E
Ministeren bedes kommentere den problemstilling, som gartnerierhvervet op-
ridser i sine henvendelser til Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget, jf. ERU
alm. del – bilag 69. Specielt ønskes følgende belyst:
a. Der ønskes en stillingtagen til forslaget om en samfundskontrakt med gart-
nerierhvervet om bæredygtig produktion.
b. Ministeren bedes vurdere omkostningsstigningen i forbindelse med regerin-
gens energihandlingsplan ”Vores energi”, som skønnes til 113 mio. kr. for
gartnerierhvervet, set i forhold til de indtjeningsmuligheder, som er og har væ-
ret i erhvervet.
c. Ministeren bedes redegøre for beskæftigelseseffekten, hvis 80 pct. af er-
hvervet bliver nødsaget til at lukke ned. Hvilke initiativer vil blive taget for at
skaffe ny beskæftigelse til de ansatte i gartnerierhvervet?
d. Hvor stort vil valutatabet være, hvis 80 pct. af gartnerierne lukker ned, og
man bliver nødsaget til at importere planter og grøntsager fra udlandet?
e. Hvad er de energimæssige konsekvenserne, set i forhold til de krav, vi har
her i landet til energieffektiv produktion, sammenlignet med produktionsforhol-
dene i de lande, der skal importeres fra?
f. Hvad er de miljømæssige konsekvenser, set i forhold til de krav, vi har her i
landet til brug af pesticider m.v. Hvilke afledede effekter vil der være for miljø-
et og sundheden?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V), Kim Ander-
sen (V) og Mads Rørvig (V).

På udvalgets vegne

Karin Gaardsted
formand

1/1

Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget 2011-12
ERU alm. del Samrådsspørgsmål E
Offentligt


